
Jaaroverzicht 2018 
 
Op de jaarvergadering van 23 maart 2018 was Hendrikes Adema aftredend en niet-
herkiesbaar. Het bestuur moest op zoek naar een opvolger, gelukkig hadden we deze snel 
gevonden. Kees van der Beek, stelde zich beschikbaar voor een periode. Tijdens de 
eerstvolgende bestuursvergadering zijn de rollen binnen het bestuur als volgt verdeeld: Arjen 
Kampen blijft voorzitter, Antje Groenhof blijft secretaris, Johannes de Boer wordt 
penningmeester en Kees van der Beek wordt als algemeen lid benoemd.  
 
Het bestuur is het afgelopen jaar 4 keer bij elkaar geweest. Tegenwoordig is mail en appe ook 
een handig medium om elkaar te informeren over zaken die op deze manier ook gemakkelijk 
kunnen worden geregeld. Naast onze eigen vergadering hebben we ook kennisgemaakt met 
onze nieuwe wethouder Gea Wielinga. Bij haar hebben we een aantal wensen neergelegd, 
waaronder een fietspad Workum – Koudum en een looppad nabij de Parallelwei bij Workum. 
Maar dit alles heeft zijn tijd nodig. De bermen en de verlichting op de buurt zijn aangekaart en 
hebben onze aandacht. Ook is er een vergadering geweest met ‘Ald Nijefurd’. Een 
vergadering waarin we van elkaar horen wat er leeft in de verschillende dorpen om ons heen. 
Op deze manier kunnen we elkaar soms versterken. Altijd een positieve vergadering. Ook gaat 
onze aandacht nog steeds uit naar de aanleg van glasvezel in het buitengebied. Goed en snel 
internet wordt steeds belangrijker. De afgelopen maanden zijn we samen met het dorpsbelang 
van Gaastmeer hard aan slag geweest om onze geliefde pont in de vaart te houden zoals wij 
dat gewend zijn. Gelukkig kunnen we hier op deze avond positief nieuws brengen, maar dat 
ging niet heel gemakkelijk. De WhatsApp groep heeft het afgelopen jaar ook zijn werk 
gedaan. Zoals gesteld is het de bedoeling dat deze gebruikt wordt voor zaken die opvallen 
binnen het dorp en niet normaal zijn. Inmiddels heeft Marqueritte Clasquin een app geopend, 
waarin alle andere zaken met buurtbewoners kunnen worden gedeeld.  
 
Gelukkig hebben we ook weer een aantal nieuwe bewoners mogen verwelkomen. It 
Heidenskip is nog steeds in trek. De familie Buren aan de Ursuladyk  14, de familie de Boer 
aan de Heidenskipsterdyk 8, familie N. Plantinga, Ursuladijk 18, Tseard Buma en Iris 
Stellingwerf Heidenskipsterdyk, Rindert Zijlstra, Riemer Miedema, Rutger Piersma en Jelmer 
Sjoerd Agema op Heidenskipsteryk 34 en de familie De Jong op Branburren. Natuurlijk waren 
zij hier al regelmatig, maar Evert en Maaike wonen nu definitief in It Heidenskip. De nieuwe 
bewoners zijn of worden bezocht met een bloemetje door één van de bestuursleden. 
 
In het jaar 2018 was er in het winterseizoen elke vrijdagavond voor de jeugd, groep 3 t/m 8 
van de  basisschool en voor de 12-16 jarigen een clubavond in het dorpshuis. Daarnaast was er 
op zaterdagochtend club voor groep 1 en 2 en de peuters, 1 keer in de maand. Bij de sluiting 
van de school is dit initiatief (voor de groepen 1 t/m 8) ontstaan en we kunnen concluderen dat 
het altijd druk bezochten avonden zijn. De groep is verdeeld, zodat een ieder twee keer per 
maand bij elkaar komt en vier keer per jaar wordt er voor en met de gehele groep wat 
georganiseerd. Zeer geslaagd. Enkele activiteiten van het afgelopen jaar waren, schaatsen op 
Thialf, bijenhotel maken, zwemmen met zijn allen in de Rolpeal, lammetjes kijken en met de 
jeugd hebben we de bermen in It Heidenskip schoongemaakt, waarbij Kees en zijn groepje 
wel een unieke vondst deden: een gevulde pamper. Maar ook lekker sporten, spelletjes, 
knutselen, kerststukjes maken in It Swaeigat. En in april wordt het seizoen afgesloten met een 
bezoek aan het Fugeltsje Park in Rijs, gezellig met de ouders en de kinderen. 
 



We zullen het jaar 2018 weer even in vogelvlucht met elkaar doorlopen. Wat is er ook 
allemaal weer in 2018 gedaan / gebeurd. Een jaar vliegt voorbij en dan weet je soms niet eens 
meer wat er allemaal op je pad is gekomen.  
 
In januari 2018 bestond de Buurvereniging Veenpolder / Skar 100 jaar, dit moest natuurlijk 
gevierd worden. Er werd getrakteerd op een krakeling, want dat is traditie, Gerrit Twijnstra 
vertelde iets over 100 jaar buurvereniging en als afsluiter werd er nog een hilarische eenakter 
opgevoerd door onze lokale auteurs Thea en Jolle. 
 
Wederom werd er in februari weer een playbackshow georganiseerd door disco Silver en wel 
voor de 23ste keer. Het was wederom een mooi avond met een gevarieerd programma. 
 
In februari kwam It Heidenskip negatief in het nieuws doordat er een inval was gedaan in een 
woning aan It Helspaed. Men vond in deze woning 1000 hennepplanten. Na onderzoek werd 
duidelijk dat in de woning vermoedelijk al enkele jaren hennep werd geteeld. Voor de meeste 
Heidenskipsters was dit (gelukkig) volstrekt onbekend. 
 
Ook werd traditiegetrouw de 10de Oerpolderloop georganiseerd. Het was een pittige loop, het 
zonnetje was erbij, maar de temperatuur lag net boven onder nul en er was er een koude 
Oostenwind. Kortom bikkelen. Johannes de Boer en Djoke waren de snelste Heidenskipsters. 
 
Maart roert zijn staart, dat was zeker in 2018 het geval, want begin maart konden we de 
schaatsen onderbinden. Heerlijk een rondje schaatsen op de Hofmar behoorde tot de 
mogelijkheden. Menigeen heeft zijn schaatsen weer even uit het vet gehaald. 
 
Vanaf 19 maart tot en met 6 april zijn de Feandyk en de Skar voorzien van een nieuwe 
asfaltweg en daarnaast zijn in deze periode de kruisingen van beide wegen gelijkwaardig 
gemaakt met behulp van vluchtheuvels. Voor elke weggebruiker was dit weer even wennen. 
Op 17 maart is het eerst ljipaai gevonden van Fryslan door Riemer Miedema. Hij vond het ei 
in het weiland van Fouke en Jolmer de Vries. Hij heeft uit handen van Arno Brok de Sulveren 
Ljip ontvangen. Het tweede ei van Friesland is ook in It Heidenskip gevonden door Hendrik 
Bokke Haanstra. Dit was het eerste ei van de gemeente SudwestFryslan. 
 
Op vrijdag 20 april is de Snip na de renovatie opnieuw geopend. De genodigden werden in de 
gelegenheid gesteld om het raderwerk binnen in de molen te bekijken. De snip kan zo weer 
jarenlang vooruit.  
 
Op 26 april kregen twee Heidenskipsters, Fouke de Vries en Siebe Tjalma in de Martinikerk 
van Sneek een koninklijke onderscheiding opgespeld. Bijzonder omdat de aanvragen los van 
elkaar zijn ingediend, de twee maar vier dagen in leeftijd schelen en goed vrienden zijn.  
 
In mei zijn er nieuwe borden geplaatst richting Koudum, bij de Swarte Walden, geen 
verkeersborden, maar levensechte ljippen! De borden zijn aangebracht om de automobilisten 
te attenderen op de vele vogels die kunnen oversteken. 
 
It Heidenskip is weer een zithoekje rijker. Een plekje in de hel waar een ieder kan genieten 
van bloemen en insecten. Het bankje is gemaakt door Meine Kampen en op het tafelblad ligt 
een plaquette met informatie over de Hel en het project Blomkes yn’e hel. Er is al door veel 
mensen gebruik van gemaakt. 
 



In juni werd er door de reüniecommissie weer een mooi programma samengesteld voor de 
Heidenskipsters, oud-Heidenskipsters en andere gasten en belangstellenden. Men hoefde zich 
niet te vervelen. Er waren exposities in het dorpshuis, de kerk en het veld. Het pleatsenboek 
werd gepresenteerd, een prachtig boek waarin 74 Heidenskipster boerderijen en voormalige 
boerderijen zijn beschreven. Een boek waarvan inmiddels al een tweede druk heeft 
plaatsgevonden. 
In dit weekend werd ook door de toneelvereniging ‘Yn it Oare Fel’, De Brulloft opgevoerd. 
Het stuk werd gespeeld aan de Fluessen bij van Fenter en van Vlissingen. Een prachtig stuk 
waar getrouwd werd en beide families elkaar in de haren vlogen. We kunnen met zijn allen 
terug kijken op een zeer geslaagde reünie en weekend. 
 
Ook hadden we weer een dorpsfeest. In het weekend van 22 t/m 24 juni was er door de 
feestcommissie een gevarieerd programma in elkaar gezet. Tijdens dit weekend kwamen we er 
achter dat er in It Heidenskip veel en lekkere taartbakkers waren. Heel Heidenskip bakt werd 
wel erg letterlijk genomen…. 
 
Er werd op 10 juli een bloemenexcursie op de Wolvetinte georganiseerd. Het was een 
prachtige zomeravond en er werd het een en ander verteld over het ontstaan van het gebied en 
de vogels door Fouke de Vries en Siebe Tjalma en de heer Durk Postma van Staatsbosbeheer 
kon de bezoekers het een en ander vertellen over de bloemen. 
 
Traditiegetrouw wordt er op de laatste zaterdag van juli het NFM gehouden. Dit werd op 
woensdag 25 juli geopend met een NFM-wedstrijd voor de jeugd. Onder tropische 
omstandigheden hebben 50 jeugdige springers er een mooie wedstrijd van gemaakt. Berber 
Haanstra behaalde de eerste prijs bij de meisjes tot en met 10 jaar. Op zaterdag 28 juli was het 
alweer de 30ste NFM. Dit was wederom een groot succes met drie van de vijf kampioenen uit 
It Heidenskip. Een unieke prestatie. Oane Galama won bij de senioren met 20.41, Freark 
Kramer won bij de junioren met een afstand van 18.13 en Tessa Kramer won verassend bij de 
dames met een afstand van 14.66. 
 
Op 4 augustus werd het Fries Jeugd Kampioenschap gehouden in IJlst. Het was een sterk 
wedstrijd waarin veel persoonlijke records werden gesproken. Berber Haanstra won in de 
categorie tot en met 10 jaar met een afstand van 8.57. Lise Haanstra werd derde. Zij sprong 
6.26 meter. 
 
Op de tweede zaterdag van augustus werd er weer gesprongen om het Fries Kampioenschap in 
Winsum. Bij de senioren werd Ysbrand Galama met een afstand van 19.85 kampioen. Freark 
Kramer, Rutger Haanstra en Nard Brandsma werden alle drie tweede op dit kampioenschap. 
Jelle Douwe de Vries was de pechvogel van de dag. Hij liep een ernstige enkelblessure op. 
 
De Nederlandse kampioenschappen voor de jeugd werd gehouden in Polsbroekerdam. Berber 
Haanstra behaalde hier opnieuw een eerste prijs.  
 
Op 1 september werd er om het Nederlands Kampioenschap gesprongen op Friese Grond en 
wel in Burgum. Oane Galama won de wedstrijd met een nieuw persoonlijk record 21.40. 
Freark Kramer won bij de junioren ook met een nieuw persoonlijk record van 20.44.  
 
Op zondag 9 september wordt het fierljepseizoen afgesloten met de clubkampioenschappen en 
de huldiging van de kampioenen. Dit jaar had de vereniging vijf kampioenen te huldigen, 



daarmee kunnen we de conclusie trekken dat de fierljepvereniging nog steeds een bloeiende 
vereniging is binnen het dorp. 
  
Op 22 september werd er weer op diverse plaatsen in It Heidenskip burendag georganiseerd. 
Onder het genot van een kopje koffie kon weer gezellig worden bijgepraat. 
 
Eind september werd er door veel Heidenskipsters afscheid genomen van Menno en Marion. 
Het was het laatste jaar dat zij de pont bedienden. Negen jaar hebben zij mening fietser, 
wandelaar overgezet. Menno is een begrip in de Sudwesthoek geworden. Wij zullen ze 
missen.  
 
De feestcommissie had op 20 oktober weer een leuk ‘Oktoberfeest’ georganiseerd in de loods 
van Gebr. Van der Wal. We konden met z’n allen even actief bezig zijn met het biersjoelen en 
natuurlijk gezellig bijkletsen. Het was een zeer geslaagde avond. 
 
Op 30 oktober heeft de jeugd in de leeftijd van 12 t/m 16 jaar een uitje gehad naar Amsterdam. 
Ze hebben het museum Ripleys bezocht en hebben gewandeld langs de grachten. Samen met 
de begeleiding Jitske Draijer, Rients & Hinke van der Wal hebben ze een topdag gehad. 
 
In het jaar 2018 bestond de muziekvereniging 120 jaar. Studio heeft het afgelopen jaar diverse 
activiteiten georganiseerd. Op 17 november was er in It Swaeigat een prachtig jubileum-
concert. Er waren speciale gasten, die een optreden gaven en er werden leuke gebeurtenissen 
en anekdotes verteld op de manier zoals dat ook bij Omrop Fryslan is te zien in het 
programma ‘Hea’. Kortom een zeer geslaagde avond. 
 
Sinterklaas bracht op 1 december ook weer een bezoek aan It Heidenskip. Piet Snot was 
verdwenen, maar gelukkig hadden de kinderen hem snel gevonden. Vervolgens kon er lekker 
gefeest worden in It Swaeigat. Een zeer geslaagde middag. 
 
Ook de traditionele spelletjes avond mocht natuurlijk in de maand december niet ontbreken. 
Op vrijdag 28 december werd deze door de feestcommissie georganiseerd. 
 
En zo is het jaar 2018 weer aan ons voorbij gegaan, met als hoogtepunt denk ik de uitgifte van 
het Pleatsenboek. Een prachtig boek, waar in de geschiedenis van de ‘boerepleatsen’ mooi is  
omschreven en hierdoor voor altijd bewaard zal blijven.  
 


